

**Protokół z obrad XLIX sesji Rady Gminy Radziechowy – Wieprz  
z dnia 31 maja 2010 roku**

**Porządek obrad:**

- 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.**
- 2. Uchwalenie porządku obrad**
- 3. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy – referuje Komendant Komisariatu w Węgierskiej Górcie Marek Jurasz**
- 4. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym**
- 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie**
- 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmian w budżecie**
- 7. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy**
- 8. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia mienia w Juszczyńie**
- 9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia mienia w Radziechowach**
- 10. Omówienie wniosku dot. Zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego**
- 11. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy Radziechowy – Wieprz z dnia 27 kwietnia 2010 r.**
- 12. Interpelacje i zapytania Radnych**
- 13. Wolne wnioski**
- 14. Zakończenie sesji**

**Ad. 1**

**Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad**

**Przewodniczący Marian Motyka** otworzył XLIX sesję Rady Gminy, następnie powitał obecnych na sali: z-cę Komendanta Komisariatu w Węgierskiej Górcie Tadeusza Kanię, Wójta Grzegorza Figure, Radnych i Sołtysów, stwierdził, iż na sali obecnych jest 12 Radnych

**Ad. 2**

**Uchwalenie porządku obrad.**

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał proponowany porządek obrad, **Radny Paweł Jachowicz** zapytał, czy na sesji będzie obecny P. Kotarzewski, na co **Wójt** odparł że nie, ponieważ również dzisiaj odbywa się sesja w Powiecie. **Radny Damian Dudys** stwierdził, że sesja w Powiecie jest popołudniu i P. Kotarzewski bez problemu mógł przyjechać na nasze posiedzenie, tym bardziej, że dziury w drogach powiatowych są ogromne, a to co zaczął robić Powiat jest nie do przyjęcia.

**Radny Bogusław Michalski** stwierdził, że punkt 8 porządku obrad można wykreślić, gdyż Radni opowiedzieli się za tym, by nie wykupywać działki w Juszczyńie od GS-u, na co **Przewodniczący** odparł, że jak dojdzie do tego punktu, to wówczas Radni podejmą wiążące decyzje.

**Radny Antoni Skowronek** stwierdził, że należy dołożyć punkt dotyczący powodzi która nawiedziła naszą Gminę oraz zapobieżenia skutków ewentualnej, kolejnej powodzi.

**Przewodniczący** odparł, że zarówno w informacji Wójta jak i w sprawach bieżących temat ten będzie omawiany, następnie **Przewodniczący Marian Motyka** poddał pod głosowanie porządek obrad, za jego przyjęciem głosowało 12 Radnych, tak więc przyjęty został jednogłośnie.

### Ad.3

#### Informacja nt. stanu bezpieczeństwa na terenie gminy

**Głos zabrał z-ca Komendanta Komisariatu w Węgierskiej Górcie Tadeusz Kania.** Na początku przeprosił obecnych w imieniu Komendanta, który mimo zaproszenia nie dał rady przybyć na posiedzenie. P. Kania poinformował iż efekty pracy dochodzeniowo - śledczej funkcjonariuszy z Komisariatu w Węgierskiej Górcie w zestawieniu lat 2009, 2008 i 2007 przedstawiają się następująco:

- W roku 2009 było 36 postępowań przygotowawczych, tj. o ponad 8 % mniej jak w roku 2008 i o ponad 7 % mniej niż w roku 2007
- W roku 2009 stwierdzono 316 przestępstw ogółem, tj. o 17,5 % ,niej niż w roku 2008 i o 23,7 % mniej niż w roku 2007
- W zakresie przestępczości w roku 2009 poziom wykrywalności był na poziomie 75 %, tj. o 1 % wyższy niż w roku 2008 i o 5 % wyższy niż w roku 2007.
- W zakresie przestępczości kryminalnej w roku 2009 odnotowany został wzrost wykrywalności, w roku 2009 był on na poziomie 59 %, tj. o 2,5 % wyższy niż w roku 2008 i o 1,9 % wyższy niż w roku 2007
- Wykrywalność przestępstw kryminalnych – w 2007 roku odnotowano 8 takich przestępstw ( 75 % wykrywalności), w roku 2008 - 5 takich przestępstw ( wykrywalność 100 %) i w roku 2009 - 5 przestępstw ( wykrywalność w 60 % )
- Kradzież cudzej rzeczy: w roku 2007 49 kradzieży (wykrywalność na poziomie 32 %), w roku 2008 - 44 kradzieże ( wykrywalność na poziomie 31,8 %) i w roku 2009 - 40 kradzieży ( wykrywalność na poziomie 36,6 %)
- Kradzież samochodu: w 2007 roku 2 zdarzenia, natomiast w 2008 i w 2009 nie odnotowano takich zdarzeń.
- Przestępstwa rozbójnicze: w roku 2007 7 przestępstw ( wykrywalność 71 %), w roku 2008 - 3 przestępstwa ( wykrywalność 33 %) w roku 2009 - 1 przestępstwo, które zostało wykryte
- Włamania do budynków, samochodów: w roku 2007 – 67 zdarzeń ( wykryto 10 % ) , w roku 2008 – 41 ( wykryto 20 %) i w roku 2009 – 35 ( wykryto 25 %)
- W roku 2009 zatrzymano 64 nietrzeźwych kierowców, w roku 2008 – 63 a w roku 2007 50

Generalnie można podsumować, że wykrywalność przestępstw różnego rodzaju wzrasta. P. Kania poinformował również, że w roku 2009 liczba bezwzględna liczba policjantów wysłanych w teren to wskaźnik na poziomie 44 % - to dużo więcej niż w roku 2008. Obecnie ogólna liczba etatów w Komisariacie to 24. 75 % interwencji podjętych zostało w czasie nie dłuższym niż 20 min od chwili zgłoszenia.

**Radny Krzysztof Syc** stwierdził, że powinno być zdecydowanie więcej patroli nocnych, na co **P. Kania** odparł, że na 24 policjantów jest 5 dyżurnych, 2 policjantów z kierownictwa, 4 policjantów z kryminalnego, 4 dzielnicowych, poza tym każdy policjant ma do wybrania urlop i może do tego dojść jakieś chorobowe. W sumie na noc zostaje dwuosobowy patrol, który ma do objechania dość duży teren.

**Radny Krzysztof Syc** zapytał, czy nie można się postarać jeszcze o 4 etaty, na co **P. Kania** odparł, że struktura organizacyjna jest określona i ilości personalne są zaplanowane z góry. Nie ma pieniędzy na dodatkowe etaty.

**Radny Janusz Słowy** zapytał, czy patroli nocne muszą jeździć radiowozami oznakowanymi. Przy dużej ilości kradzieży większa wykrywalność mogła by być, gdyby patroli byli nieoznakowane. Poza tym trzeba by się faktycznie postarać o jeszcze jeden patrol w nocy, bo gdy np. stanie się coś w tym samym czasie w Żabnicy i w górze Radziechów, to patrol nie jest w stanie interweniować

**P. Kania** stwierdził, że każde zdarzenie jest inne. Jeżeli jednak zaistnieje taka potrzeba, to można ściągnąć patrol z Żywca czy też z Rajczy.

**Radny Mirosław Trzos** zapytał, co z porzuconym w zeszłym roku maluchem, na co **P. Kania** odparł, że to nie leży już w gestii policji. Samochód ów został holowany przez funkcjonariuszy ruchu drogowego, Z chwilą przekazania Urzędowi Gminy informacji o porzuconym samochodzie, policja nie jest stroną postępowania

**Radny Krzysztof Syc** powiedział, że zgodnie z informacjami które posiada, to samochód nie był porzucony a funkcjonariusze zatrzymali kierowcę. Samochód wszak zgodnie z przepisami, by mógł zakwalifikowany być do porzuconego, to musi stać na terenie gminy przez jakiś okres czasu, w tej sytuacji fakt taki nie zaistniał.

**Wójt** poinformował, że spotkał się w tej sprawie z Komendantem powiatowym, dodał, że zbiera wszystkie informacje na ten temat, rozmawiał również z właścicielem parkingu, który wyraził chęć szybkiego załatwienia tej sprawy. Gmina jednak samochodu nie przejęła na mienie gminne i dlatego nie możemy w tej kwestii negocjować – nie mamy tytułu prawnego do tego malucha, na co **Radny Syc** stwierdził, że nic w tej sprawie nie jest robione a powinno być przeprowadzone jakieś postępowanie wyjaśniające.

**P. Kania** stwierdził, że przy maluchu zatrzymany został pewien mężczyzna, ale nie siedział on za kierownicą tylko pchał ten samochód, na prośbę – jak to tłumaczył - jakiś młodych mężczyzn, którzy nie zostali zatrzymani.

**Radny Mirosław Trzos** stwierdził, że nie możemy płacić za tego malucha również z tego powodu, że nie jest on własnością Gminy.

**Wójt** powiedział, że nie wiadomo jak sprawa się zakończy, ale trzeba się liczyć z tym, iż w którymś momencie będziemy musieli iść do sądu.

**Radny Piotr Kosiec** zapytał na jakim etapie prowadzone jest dochodzenie w sprawie zdewastowanego przystanku na ul. Galiców, na co **Wójt** odparł, że wystąpiliśmy już w tej sprawie do ubezpieczyciela.

**Radny Kosiec** zapytał również czy jest znany sprawca kradzieży w barze „Ferdek”, na co **P. Kania** stwierdził, iż nie chce się wypowiadać na ten temat. Radny zwrócił się również z prośbą, by patroli przejechały czasem po uliczkach bocznych, dużo jest na nich krosowców, którzy stwarzają zagrożenie a pojawienie się patrolu mogłoby ich trochę odstraszyć.

**P. Kania** powiedział, że patroli nie do końca mogą jeździć tam gdzie chcą. Prowadzone są analizy miejsc niebezpiecznych i to właśnie tam pojawiają się radiowozy.

**Radny Dariusz Jurasz** powrócił do sprawy malucha, powiedział, że kilka miesięcy temu to właśnie **P. Kania** mówił na sesji, iż było zamieszanie z numerami rejestracyjnymi owego malucha, sprawa była niejasna, kolor samochodu się nie zgadzał, wskazanie było na nieprawidłowości ze strony parkingowego. Teraz okazuje się, że sprawa pozostała jedynie w gestii Gminy, choć okoliczności i sam przedmiot zdarzenia nie były jasne.

**P. Kania** stwierdził, że parkingowy wskazał na parkingu samochód i na tej bazie policjanci prowadzili postępowanie. W listopadzie przyszło pismo, w którym parkingowy poinformował, iż pomylił się i wskazał niewłaściwy samochód. Jest to dowód, na którym można się oprzeć w przypadku dalszego postępowania.

**Radny Dariusz Jurasz** zapytał, że nie skoro nie zawiniła policja, nie zawiniła Gmina a parkingowy się pomylił, to kto w tym przypadku powinien zapłacić za jego błędy.

**Soltys Michał Rybarski** ponownie zwrócił uwagę na problem motocyklistów i krosowców. Mówiąc o tym, iż stwarzają oni realne zagrożenie przytoczył przykład sytuacji która miała

miejsce na Matysce. Jeden z mieszkańców chciał zareagować na przejeżdżającego krosowca i niewiele brakło a byłby przez niego staranowany. Sołtys zwrócił również uwagę na pałętające się bezdomne psy.

**P. Kania** powiedział, że policjanci podejmują czynności z własnej inicjatywy lub ze zgłoszenia, ale niestety bardzo trudno złapać takiego krosowca, twarze mają zasłonięte więc mieszkańcy nie potrafią ich rozpoznać a nadto wielu z nich nie jest mieszkańcami gminy, tylko przyjezdnymi, poza tym poruszają się bardzo szybko. Co 2 miesiące organizowana jest akcja wraz ze strażą graniczną – wówczas jest szansa na złapanie kogoś, natomiast samymi radiowozami szanse są znikome. Mieszkańcy jak widzą samochody, które przywożą motocykle lub quady, to powinni to zgłosić podając numery rejestracyjne samochodu - wówczas można skutecznie zareagować.

**Radny Antoni Skowronek** stwierdził, że problemy te się powtarzają. Chuligaństwo, złodziejstwo i pijaństwo to problem całej Polski. Jednym z czynników powodujących owe patologie jest bezrobocie. Rząd obcina pieniądze w każdym resorcie i są później tego skutki. Brakuje pieniędzy m. in. dla policji. Jeżeli chodzi o wspomnianego wcześniej malucha, stwierdził, że nie możemy dać się okraść, gdyż w tej sprawie zawinili inni. Każdy samochód ma właściciela a jeżeli nie ma, to można go przeznaczyć na naukę dla strażaków, którzy na takich właśnie wrakach uczą się jak organizować pomoc w przypadku jakiegoś wypadku. A kolizji zdarza się na drogach bardzo dużo, jednym z powodów jest zły stan dróg. W samej naszej gminie jest bardzo dużo dziur i mimo że jest już prawie czerwiec, to Powiat nie zaczął jeszcze łatać dziur po zimie.

**Radny Janusz Słowy** stwierdził, iż faktycznie dziury które są np. na skrzyżowaniu koło PKP stwarzają realne zagrożenie, bo ci którzy o nich wiedzą to zjeżdżają na przeciwny pas ruchu, na co **P. Kania** powiedział, że Policja wystąpiła w zeszłym roku do zarządcy drogi o reorganizację tego skrzyżowania.

#### **Ad.4**

##### **Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.**

Głos zabrał **Wójt Grzegorz Figura**, który poinformował o tym, iż:

- Dyskusja na temat akcji powodziowej odbyła się na ostatniej komisji budżetowej, protokoły popowodziowe zawieszone zostały do wojewódzkiego biura zarządzania kryzysowego, nie ma na razie określonego terminu, do kiedy można zgłaszać szkody. W pismach zaznaczyliśmy, że są to szkody wstępne oraz że są robione dalsze protokoły. Wójt zwrócił się z prośbą do obecnych, by wszelkie szkody zgłaszać do Urzędu. Podane przez nas szkody będą weryfikowane. Na dzień dzisiejszy jest bariera taka, że można usuwać szkody, które przekraczają 40 tys. Czy tak będzie w przyszłości na razie nie wiadomo. Wystąpiliśmy do Premiera o pozwolenie w trybie pilnym na udrożnienie Soły i budowę opasek. Projekt taki był już przygotowywany, trwało to jednak dość długo, dlatego teraz chcemy załatwić to w trybie pilnym ze zgodą na wejście natychmiastowe.
- Starosta Żywiecki wystąpił do Wojewody Śląskiego o wejście do koryta rzeki Soły i Koszarawy i usuwanie skutków powodzi. Poza tym przyszło pismo z RZGW informujące, iż w przypadku powodzi prawo wodne dopuszcza pobór żwiru, piasku i innych materiałów na zabezpieczenie lub na potrzeby innych awarii zagrażających życiu lub mieniu. Pobór taki powinien odbyć się pod ścisłym nadzorem upoważnionego pracownika a zgodę na to wydaje z-ca dyrektora ds. zarządu zlewni.
- Wpłynęły już pieniądze z Urzędu Wojewódzkiego na rekompensatę strat przede wszystkim dla strażaków – na liny, piły itp. **Radny Mirosław Trzos** zwrócił uwagę na fakt, że zająć się trzeba nie tylko miejscem koło szkoły i koło „Figurów” ale również

miejszem za mostem – w dół Soły, natomiast **Radna Małgorzata Szczotka** stwierdziła że przedstawiciele z RZGW powinni przejść całą naszą Gminę. **Radny Paweł Jachowicz** zapytał, czy w szkodach powodziowych można uwzględnić rowy melioracyjne – ich udrożnienie, naprawy oraz zrobienie nowych – wszak mają one duży wpływ na skutki powodzi, sołtys **Michał Rybarski** sprostował, że chodzi o rowy odwadniające drogi, gdyż rowy melioracyjne są w polach. **Radny Antoni Skowronek** powiedział, że na ostatniej komisji była dyskusja na temat zatrudnienia pracowników interwencyjnych, P. Sekretarz obliczyła, że pracownicy tacy kosztowali by 100 tys. zł. Warto jednak wyłożyć owe pieniądze, bo jak teraz nie wyczyścimy rowów i nie skosimy traw to może się okazać, że później zapłacimy 300 tys. Niektóre drogi znajdują się poniżej rowów a rowy są pozatykane i zarośnięte, również kanalizacja burzowa jest zatkana. **Sołtys Michał Rybarski** zwrócił uwagę na fakt, iż woda w Radziechowach nie mieści się pod mostami, trzeba rzekę pogłębić a **Radny Bogusław Michalski** stwierdził, że w górze Radziechów jest katastrofa, bo od lat nikt tam rowów nie czyścił. Zadeklarował, iż jak będą pracownicy interwencyjni, to będzie ich dozorował. Poza tym zwrócił uwagę na tamę w górze Radziechów, naniesione tam jest dużo śmieci, pływa tam nawet nieżywa sarna. Jak przyjdzie słońce, to wszystko będzie cuchnąć. P. Kąkol stwierdziła, że miejsce to będzie czyszczone jak będzie się przelewać górą. **Radny Damian Dudys** powiedział, że w czasie powodzi nie można było ściąć drzew, mimo iż było to wówczas działanie potrzebne, na miejscu pojawił się ekolog. Radny zwrócił się do Wójta, by powołał jakiś sztab kryzysowy, by móc zapobiec takim nieporozumieniom na przyszłość a **Radny Wiesław Kania** stwierdził, że w czasie akcji powodziowej tam gdzie nie było P. Sekretarz wszystko szło dobrze. Nie powinno się do takich akcji posyłać ludzi, którzy się nie znają. **Radny Mirosław Trzos** powiedział, że trzeba wykorzystać dobre rady i spostrzeżenia mieszkańców, gdyż mieszkają oni koło Soły i wiedzą do czego jest zdolna. **Sołtys Maria Hulak** powiedziała, że w zeszłym roku zbierała zgody mieszkańców na zrobienie opasek na Sole, jednak jest jeden mieszkaniec, który nie wyraził zgody, na co **Wójt** odparł, że dlatego wystosował pismo do Premiera, aby była możliwość wejścia w teren bez zgody i bez uzgodnień. **Radny Antoni Skowronek** stwierdził, że rzeka w Węgierskie Górze jest uregulowana, natomiast w czasie wcześniejszej powodzi most pod „Juraszami” rzeka wzięła. Nie pomogły liny i inne zabezpieczenia, oby tak nie stało się z naszym mostem i szkołą. Odcinek rzeki na terenie naszej gminy uregulowany miał być już dawno. Sam Radny zwracał kiedyś na to uwagę przedstawicielowi RZGW po powodzi w 1997 r.

- Wójt poinformował, iż 2 arkusze organizacyjne nie zostały jeszcze podpisane – gimnazjum w Wieprzu ( zgłosiło się więcej dzieci, Dyrektor zaplanował więc utworzenie jednego oddziału więcej) oraz przedszkola w Wieprzu – tam są drobne rzeczy do poprawienia.
- Zbliżają się wybory prezydenckie – pełnomocnikiem w gminie jest P. Alicja Nikiel-Świniańska. Nowum w tych wyborach stanowi możliwość głosowania przez pełnomocnika ( możliwość taka jest dla wyborców niepełnosprawnych oraz tych, którzy ukończyli 75 lat)
- Przygotowujemy się do przetargu na salę gimnastyczną w Brzuśniku, natomiast w dalszym ciągu nie mamy jeszcze umowy z Województwa. Przyszło pismo z Województwa z informacją, iż prawdopodobnie nie będzie procentowo większego dofinansowania.
- Jest informacja, iż nie dostaliśmy dofinansowania na plac zabaw w Brzuśniku.
- Przedstawiciele naszej gminy wraz z przedstawicielami Powiatu brali udział w warsztatach w Austrii.
- Odkonduło się spotkanie wykonawcy kanalizacji i przedstawicieli Związku Międzygminnego. Chodzi o włączenie wykonania kanalizacji do plebani, szkoły, ośrodka zdrowia i przedszkola. Prace mają się zacząć po Bożym Ciele.

- Jeżeli chodzi o Specjalną Strefę Ekonomiczną, to wszelkie działania toczą się pomiędzy Specjalną Strefą a Agencją Nieruchomości Rolnych. Jest informacja, iż formalności powinny zakończyć się w tym roku i od przyszłego roku powinien pojawić się już inwestor. Wykluczone są jedynie firmy, które płacą podatek akcyzowy.
- Od 1 września do 31 października odbędzie się powszechny spis rolny.

**Radny Bogusław Michalski** odniósł się do terminu ruszenia prac kanalizacyjnych. Stwierdził, iż w sprawie terminu ruszenia prac to jest mydlenie oczu, gdyż zwodzeni jesteśmy w tej kwestii od jakiegoś czasu.

**Radny Antoni Skowronek** zapytał, dlaczego największe instytucje we wsi zostały pominięte na etapie projektowania kanalizacji. Wszak najwięksi odbiorcy są zawsze priorytetowi. O takich ważnych tematach Radni nie zostali poinformowani. Wychodzi to dopiero teraz. Jest duże zainteresowanie Radnych, dlaczego tak się właśnie stało. Powstaje pytanie, czy teraz za podłączenie tych instytucji trzeba będzie dodatkowo płacić. Sprawa ta musi być wyjaśniona.

**Wójt** odparł, że na początku kadencji z pomocą sołtysów i radnych weryfikowana była cała kanalizacja. Ku wielkiemu zdziwieniu okazało się, że w Radziechowach cały dół z lewej strony do Wajdówki został pominięty oraz newralgiczne budynki znajdujące się w Radziechowach. Został zlecony projekt i uzyskaliśmy pozwolenie na budowę, ale nie udało się już tego włożyć do pierwszego etapu, weszły nowe przepisy dot. decyzji środowiskowych i aby nie ryzykować utraty pieniędzy postanowiliśmy dopracować dokumentację. Teraz przy rozpoczęciu prac wprowadzamy ominięte miejsca jako uzupełniające zadanie. Zakładamy, że to będzie z pieniędzy Związku.

**Radny Janusz Słowy** powiedział, że termin realizacji kanalizacji to 2 lata. Była zawarta ugoda między Gminą Węgierska Górka a naszą Gminą, aby budynki Podczerwieńca przyłączyć do W. Górki. Należy tą kwestię sprawdzić.

## Ad.5

### Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie

**Skarbnik Barbara Pietrysko** przedstawiła zmiany w budżecie. Poinformowała iż:

Jeżeli chodzi o wydatki:

- 22 tys. zł. na plus w wydatkach bieżących ( w tym 17 tys mostek w Bystrej, 5 tys na usunięcie awarii w Radziechowach,
- na minusie 36, 400 ( w tym 10 tys na drzwi do OSP w Przybędzy, 2,5 tys na zakup karchera, 17 tys. Bystra – mostek, 4 tys na piec do Bystrej, 1,6 tys na podłączenie wody w domu ludowym w Bystrej, 1,3 tys. na daszek nad wejściem do poczty w Bystrej )
- w dziale 700 – na plus 6,9: piec w Bystrej, daszek nad pocztą, i podłączenie wody oraz na minusie 8 tys zł. – drzwi do OSP i awaria w Radziechowach.
- na plus 15 tys na strażach ( w tym w sumie 12, 5 tys na Przybędzie i 3 tys na drzwi do Radziechów (OSP)
- na minusie 12,915 – GOPS z własnych środków przesuwają środki do projektu i minus 900 zł. przesunięcie między dotacjami.

**Radny Janusz Słowy** powiedział, że 3 lata temu robione były projekty na oświetlenie. Na ul. Sosnowej w Przybędzy nie starczyło pieniędzy na zamontowanie dwóch lamp. Prośba Radnego, by oświetlenie to zrobić.

**Skarbnik** dodała, że łącznie w planie na ten rok wydatków majątkowych na ten rok mamy 10 mln 777 tys 174 zł. W bieżącym roku kredyt zaplanowany jest na 5 mln 500 tys. W wydatkach unijnych doszedł nam wspomniany projekt z GOPS-u.

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał uchwałę w sprawie zmian w budżecie, a następnie poddał ją pod głosowanie – i tak przy 11 Radnych obecnych na sali:

**Za przyjęciem głosowało 11 Radnych**

**Wstrzymał się od głosu      0 Radny**  
**Przeciw przyjęciu głosowało 0 Radnych**

**Ad. 6**

**Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmian w budżecie**

**Skarbnik Barbara Pietrysko** poinformowała, iż podjęta została na ostatniej sesji uchwała w sprawie zmian w budżecie. Jednakże w związku z transmisją danych załącznik owej uchwały przeszedł w połowie pusty – nic w uchwale się nie zmienia, chodzi tylko o techniczny problem. Uchwałę tą jednak trzeba podjąć jeszcze raz.

**Radny Antoni Skowronek** zapytał, czy ujęte w zmianach w budżecie zostały 2 tys. zł. potrzebne na przejęcie drogi Dębowej w Radziechowach, **Skarbnik** stwierdziła, iż nie, ponieważ w pierwszej kolejności musi zostać podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie. Uchwała taka przedstawiona będzie na obecnej sesji. **Radny Skowronek** dodał, że trzeba będzie tą kwotę ująć, aby przyspieszyć sprawę przejęcia tej drogi a **Radny Dariusz Jurasz** dodał, że pieniądze na to pójdą z puli „Radziechów”. **Przewodniczący** zapytał, czy jest przyzwolenie Radnych na takie rozwiązanie a następnie poddał je pod głosowanie. Za przeznaczeniem 2 tys. zł. z puli „Radziechów” na wykup od jednego mieszkańca części jego działki z przeznaczeniem na drogę publiczną głosowało 11 Radnych, przy 11 obecnych na sali.

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmian w budżecie, a następnie poddał ją pod głosowanie – i tak przy 11 Radnych obecnych na sali:

**Za przyjęciem głosowało      11 Radnych**  
**Wstrzymał się od głosu      0 Radny**  
**Przeciw przyjęciu głosowało 0 Radnych**

**Ad.7**

**Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy.**

**Skarbnik Barbara Pietrysko** poinformowała, że od 1 stycznia br. weszły w życie nowe przepisy ustawy o finansach publicznych. Radni muszą podjąć decyzję w jakim zakresie chcą otrzymywać informacje o przebiegu wykonania budżetu. Przedstawiony projekt zawiera taką procedurę, jaka do tej pory była stosowana, jeżeli jednak Radni chcą coś zmienić, to nie ma problemu. **Skarbnik** odczytała zasady zawarte w projekcie uchwały. **Skarbnik** dodała, że przedstawiony będzie również zakres informacji kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej oraz zakres informacji z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury ( GCK i Biblioteka)

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał uchwałę w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy. a następnie poddał ją pod głosowanie – i tak przy 11 Radnych obecnych na sali:

**Za przyjęciem głosowało      11 Radnych**  
**Wstrzymał się od głosu      0 Radny**  
**Przeciw przyjęciu głosowało 0 Radnych**

**Ad. 8**

**Podjęcie uchwały w sprawie nabycia mienia w Juszczyźnie**

**Przewodniczący Marian Motyka** poinformował, że chodzi o działkę o pow. 0,0425 ha w Juszczyźnie, na której stoi przedszkole.

**Radny Damian Dudys** powiedział, że odbyła się Komisja Budżetowa i sprawa ta była na niej omawiana. Stanowisko Komisji jest takie, że pieniędzy na zakup tej działki nie mamy, chodzi tu o 25 tys. Komisja zaproponowała, by tematem tym zająć się przy następnym budżecie.

**Radny Krzysztof Syc** dodał, że najpierw trzeba sprawdzić wiarygodność posiadanych dokumentów, by nie było niedomówień. Radni chcą uregulować tą sprawę, ale najpierw trzeba dokładnie się dowiedzieć, czy dokumenty są w porządku. Radny dodał, że nie powinno być głosowania nad tą uchwałą do momentu całkowitego wyjaśnienia tej sprawy.

**Radny Antoni Skowronek** stwierdził, że skoro opinia Komisji Budżetowej była jasna, to punkt ten powinien być wycofany z porządku obrad już na początku, na co **Radny Damian Dudys** powiedział, że sprawę tą należało przedstawić Radzie, by wszyscy wiedzieli o co chodzi.

**Radny Dariusz Jurasz** stwierdził, że przy okazji dyskusji z Prezesem GS-u – właścicielem działki – na temat podtapiania sklepu w górze Radziechów i zalewania drogi, można podnieść również sprawę Juszczyny i dojść do jakiegoś kompromisu.

**Przewodniczący Marian Motyka** poddał pod głosowanie wycofanie punktu dot. Podjęcia uchwały w sprawie nabycia mienia w Juszczynie pod głosowanie, i tak przy 11 Radnych obecnych na sali za wycofaniem głosowało 11 Radnych.

#### **Ad. 9**

##### **Podjęcie uchwały w sprawie nabycia mienia w Radziechowach.**

**Przewodniczący Marian Motyka** poinformował, że chodzi o ul. Dębową w Radziechowach. Dodał, że Radni zdecydowali już o zabezpieczeniu środków na ten cel. **Przewodniczący** odczytał uchwałę w sprawie nabycia mienia w Radziechowach. a następnie poddał ją pod głosowanie – i tak przy 11 Radnych obecnych na sali:

<b>Za przyjęciem głosowało</b>	<b>11 Radnych</b>
<b>Wstrzymał się od głosu</b>	<b>0 Radny</b>
<b>Przeciw przyjęciu głosowało</b>	<b>0 Radnych</b>

#### **Ad. 10**

##### **Omówienie wniosku dot. Zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego**

**Przewodniczący** poinformował, iż do Rady Gminy wpłynął wniosek P. Masny.

**Wójt** przedstawił sprawę, poinformował, że w trakcie tworzenia planu były największe protesty ze strony P. Masny w Przybędzy. Na etapie studium projektant nie zakwalifikował działek tej Pani jako budowlanych, ponieważ zaznaczone tam były przez geologów osuwiska. Po wielu trudnych rozmowach P. Masny wezwała teraz Radę do usunięcia naruszenia prawa. Musimy więc teraz odnieść się do tych zarzutów.

**Inspektor Mariusz Mirocha** powiedział, że P. Masny nie złożyła wniosku do studium, natomiast w chwili jak taki wniosek złożyła, to studium było już uchwalone, mimo to część jednej z działek, których właścicielką jest P. Masny, została zakwalifikowana jako teren budowlany. Działka o którą obecnie P. Masny wnioskuje, to ostatnia działka na ul. Gołowskiej w Przybędzy, przy granicy z Węgierską Górką – tam faktycznie są tereny osuwiskowe.

**Wójt** poinformował, że w tej sprawie stanowisko zajął również projektant planu inż. Chaber, który stwierdził na piśmie, iż istnieją przeciwwskazania dla rozwoju zabudowy na wspomnianym terenie, który zagrożony jest osuwiskami oraz zlokalizowany jest w granicach parku krajobrazowego Beskidu Śląskiego. Zgodność ustaleń planu ze studium dla Wójta Gminy jest wiążąca w świetle ustawy o planowaniu zagospodarowania przestrzennego. Część wnioskowanej nieruchomości objęta jest ustaleniem planu, która umożliwia realizację



zabudowy. Wójt dodał, że to co się dało zrobić w tej kwestii to zostało zrobione – część działki – na tyle ile się dało - jest pod zabudowę.

**Radny Dariusz Jurasz** podsumował informacje – stwierdził, że nie było złożonego w terminie wniosku do studium, ile się dało tyle zostało zakwalifikowane pod zabudowę.

**Radny Mirosław Trzos** zapytał, czy ludzie mogą już składać wnioski do ewentualnego nowego planu, na co **Wójt** odparł, że wszelkie informacje i sugestie będą zbierane i jak będziemy podchodzić do nowego planu, to będą one brane pod uwagę.

**Radny Dariusz Jurasz** zapytał, co z działkami położonymi w terenie budowlanym, ale bez dostępu do drogi, na co **inspektor Mariusz Mirocha** odparł, że nie zostanie w takim przypadku wydane pozwolenie na budowę, chyba że właściciel działki wystąpi do Sądu o wytyczenie drogi koniecznej, lub też dogada się z sąsiadami.

**Wójt** powiedział, że sam projektant informował, iż rysował drogi na planie po działkach prywatnych, ale mają one specjalne oznaczenie tak, by gmina nie miała obowiązku w tym miejscu budować drogi, to jedynie propozycja a poza tym przy takim oznaczeniu nie można w tym miejscu postawić domu, teren ten nie jest budowlany a faktycznie przeznaczony pod drogę.

**Przewodniczący Marian Motyka** poddał pod głosowanie przyjęcie wniosku P. Masny. Przy 11 Radnych obecnych na sali wniosek P. Masny za niezasadny uznało 11 Radnych.

**Radny Janusz Słowy** zapytał inspektora Mariusza Mirochy co z kanalizacją w Przybędzy na ul. Podczerwieniec. Otrzymał odpowiedź, iż robić będzie to nasza gmina, ale podpisane będzie do W. Górki.

**Radny Słowy** stwierdził jednak, że to W. Górka miała ponieść koszty przyłącza. Tak jest np. w Radziechowach na granicy z Twardorzeczką, na co **Wójt** odparł, że to co nie będzie pochodziło ze środków unijnych, to będzie partycypować nasza Gmina.

**Radny Damian Dudys** zapytał, jak sprawa ta wygląda w górze Juszczyń, na co inspektor **Mariusz Mirocha** odparł, że wysłaliśmy pismo do Związku Międzygminnego o doprojektowanie tych miejsc, czekamy na odpowiedź. W sprawie kosztów trzeba dogadać się z Wójtem Jeleśni, wszak to mieszkańcy gminy Jeleśnia.

**Radny Antoni Skowronek** stwierdził, że Gminy: Jeleśnia, W. Górka, Rajcza są w jednym Związku Międzygminnym, tak więc roboty na granicach Gmin powinny przeprowadzane być metodą gospodarską, ekonomicznie.

#### **Ad.11**

**Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy Radziechowy – Wieprz z dnia 27 kwietnia 2010 r.**

**Radny Janusz Słowy** powiedział, że na sesji w dniu 27 kwietnia br. stwierdził, iż mając 100 tys przez 3 lata chciał, by wykupić 1 hektar pod boisko w Przybędzy, prosił by Rada się do tego przychyliła, natomiast **Radny Jerzy Pawlus** stwierdził, że po co hektar boiska, skoro w Bystrej jest 70 arów. **Radny Słowy** poprosił, by ta wypowiedź znalazła się w protokole.

**Przewodniczący** poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z dnia 27 kwietnia 2010r. Za jego przyjęciem głosowało 11 Radnych, przy 11 obecnych na Sali.

#### **Ad. 12, 13**

**Interpelacje i zapytania Radnych, Wolne wnioski**

**Przewodniczący Marian Motyka** odczytał pismo ze Śląskiego Związku Gmin w sprawie powodzi. **Radny** powiedział, że nasza Gmina również została poszkodowana w powodzi a jeżeli ktoś chce, to zbiórki pieniędzy na terenie naszej Gminy się odbywają. Radni zgodzili się z takim stanowiskiem.

**Radny Mirosław Trzos** stwierdził, że trzeba monitorować termin drugiego przetargu na kanalizację, bo płacimy cały czas pełne raty a przecież jest to dla naszej Gminy niekorzystne.

**Radny Krzysztof Syc** zapytał co z lampami na Grobek, na co **Wójt** odparł że działania w tej kwestii są podjęte. Radny powiedział również, że uszkodzona jest barierka na moście oraz jest problem po powodzi dojazdu mieszkańców do pól. Należy zgłosić to jako szkody popowodziowe. **Wójt** stwierdził, że jeżeli chodzi o drogi rolnicze prywatne, to trzeba sprawdzić, czy można je finansować ze szkód dla rolników.

**Sołtys Maria Górna** powiedziała, że jest osuwisko w Przybędzy na drodze powiatowej.

**Radny Bogusław Michalski** stwierdził, że jeżeli chodzi o pieniądze pozostałe po zimowym odśnieżaniu, to powinny być przeznaczone na zrobienie barier w całej Gminie a nie na projekt 3 pasa koło PKP. Projekt ten jest za drogi.

**Wójt** stwierdził, że projekt jest ogłoszony w BIP-ie powiatu. Projekt ten jest potrzebny, bo jak już będzie zrobiony, to można naciskać Powiat o zrobienie tego 3 pasa.

**Radny Antoni Skowronek** powiedział, że znowu jest zagrożenie powodziowe. Stwierdził, że trzeba powołać fachowego koordynatora ewentualnej akcji, to musi być ktoś z doświadczeniem i znający teren. Radny dodał, że w obecnej sytuacji (gdzie potrzeba jest uprzątkowania dróg i czyszczenia rowów) aż prosi się zakład komunalny.

**Sołtys Michał Rybarski** powiedział, że SKR jest na etapie likwidacji. Ma odbyć się zebranie i powołany zostanie nowy zarząd, który będzie decydował o wszystkim - wówczas można negocjować, jest obecnie jedna osoba która wszystko blokuje.

**Radny Mirosław Trzos** stwierdził, że ewentualną alternatywą miejsca powstania zakładu komunalnego może być teren żwirowni koło mostu w Wieprzu. Jest tam w tej chwili rozbierany hangar, teren ten nikomu nie zawadza, można się tym zainteresować, jeżeli nie „wypali” SKR w Radziechowach, to teren w Wieprzu jest do wzięcia.

**Radny Antoni Skowronek** stwierdził, że były obawy czy zakład taki się utrzyma a w tej chwili jest „na już” wydatek 100 tys zł. na czyszczenie rowów itp. A przecież mogliby to robić pracownicy zakładu komunalnego.

**Przewodniczący Marian Motyka** stwierdził, że jeżeli chodzi o teren nad Sołą w Wieprzu, to były protesty ludzi tam mieszkających, nie chcieli ciężkich samochodów w tym miejscu, trzeba pierwsze zapytać współwłaścicieli tego terenu, co sądzą na ten temat.

**Radny Damian Dudys** zapytał, co w sprawie maszyny do utrzymania boiska, gdyż nawierzchnia już niszczeje. Trzeba się tym zająć.

**Radny Piotr Kosiec** zapytał, czy jeżeli jest działka nowozabudowana, to czy właściciele mogą podpiąć się do kanalizacji, na co **Wójt** odparł, że jeżeli jest taka możliwość techniczna to tak. **Wójt** stwierdził, że najlepiej w tej sprawie rozmawiać z firmą „Machnik”.

#### Ad. 14

#### Zakończenie sesji.

Z powodu wyczerpania tematów porządku obrad **Przewodniczący Marian Motyka** zamknął obrady XLIX sesji Rady Gminy Radziechowy – Wieprz

Protokołowała:



Małgorzata Foksa

Przewodniczący Rady Gminy:



Marian Motyka